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Tweede Kamer der Staten-Generaal 
Vaste Kamercommissie voor Justitie en Veiligheid 
 
Ulvenhout, 5 april 2022 
 
Betreft: Notitie voor het Rondetafelgesprek met de Commissie op 14 april 2022 
 
 
Geachte voorzitter, 
 
De Koninklijke Nederlandse Vereniging voor Natuurtoezicht staat al sinds 1911 in voor de belangen 
van de handhavers en toezichthouders in het buitengebied. We zijn een platform en ontmoetingsplek 
voor kennis en informatie, verzorgen gecertificeerde opleidingen en staan in voor het aanzien en de 
kwaliteit van deze unieke beroepsgroep. 
 
Onze leden zijn buitengewoon opsporingsambtenaar in domein 2. Als boswachter, jachtopzichter, 
visserijcontroleur of andere toezichthouder waken ze niet alleen over de natuur, maar over de 
veiligheid van álle gebruikers van het buitengebied, van boeren en bewoners tot jagers en recreanten. 
 
Niet zo lang geleden vielen de groene boa’s rechtstreeks onder de politie. De meeste boswachters en 
jachtopzichters hadden een vuurwapen en de politie zorgde voor alle logistiek, inclusief bewapening 
en opleiding van groene handhavers. De samenwerking was optimaal. 
 
Maar met de vorming van de Nationale Politie in 2013 zijn de groene boa’s gewoon vergeten. De 
samenwerking verloopt moeizaam en er lijkt volstrekte willekeur te heersen in het toewijzen van 
bevoegdheden en middelen. Groene boa’s die hun hele werkzame leven over een vuurwapen hebben 
beschikt, zijn dat nu plotseling kwijt omdat ze naar het oordeel van de direct toezichthouder te weinig 
met geweld in aanraking komen. 
 
De procedure voor de toekenning van geweldsmiddelen is zo lastig en langdurig, dat menige groene 
boa zich hardop afvraagt of hij eerst moet worden mishandeld om afdoende te kunnen aantonen dat die 
middelen nodig zijn. Vervolgens moet de groene boa eindeloos zijn vaardigheden blijven bewijzen. En 
hoewel de contacten met politiemensen op lokaal niveau vaak uitstekend zijn, zijn ook deze agenten 
met handen gebonden aan de prioriteiten die hun korps stelt. 
 
Groene boa’s doen hun werk doorgaans alleen en in voor de politie moeilijk toegankelijk gebied met 
lange aanrijtijden. De verbinding met de meldkamer van de politie is niet zelden beperkt en cruciale 
informatie wordt niet met de groene boa’s gedeeld. 
 
Ondertussen gaat het buitengebied gebukt onder ernstige criminaliteit en misstanden. Stroperij, 
bijvoorbeeld, gebeurt ongekend grootschalig en professioneel. Stropers gebruiken geweren met 
geluiddempers, of ze vissen door een hoog voltage door het water te jagen en al het waterleven in de 
directe omgeving te doden. En met drugsdumpingen, een ander voorbeeld, is zoveel geld gemoeid dat 
een ontdekking op heterdaad een levensgevaarlijke situatie is. Om van het verbaal geweld en de 
agressie tegen groene boa’s maar niet te spreken. De burger mag van de overheid verwachten dat deze 
misstanden keihard worden aangepakt. 
 
De Koninklijke Nederlandse Vereniging voor Natuurtoezicht beweert niet dat elke groene boa een 
vuurwapen en een hond moet krijgen. Natuurlijk niet. Maar wapenstok en pepperspray zijn wel het 
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minimum, en in een aanzienlijk aantal gevallen zijn ook het vuurwapen en de hond logisch en 
gerechtvaardigd. Het gaat niet om het aantal gevallen waarin een groene boa met geweld is 
geconfronteerd. Het gaat om de gevallen waarin de groene boa redelijkerwijs in de omstandigheden 
werkt waarin geweldsmiddelen noodzakelijk kunnen zijn. 
 
De politie kan het werk in het buitengebied niet aan, dat is algemeen bekend. Onze groene boa’s zijn 
uitstekend opgeleid en in staat om de politie significant te ontlasten. Daarom doet de Koninklijke 
Nederlandse Vereniging voor Natuurtoezicht, samen met de bonden BOA ACP en De Nederlandse 
BOA Bond, een dringend beroep op de minister van Justitie en Veiligheid: Breng de groene boa’s 
weer direct onder bij de politie en geef ze de juiste communicatie- en geweldsmiddelen om hun werk 
te kunnen doen. Zo gaat de veiligheid in het buitengebied er zonder dure of ingewikkelde 
inspanningen direct met sprongen op vooruit. 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
Rolf Overdiep 
Voorzitter van de Koninklijke Nederlandse Vereniging voor Natuurtoezicht 


